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z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury 

w dniu 23.10.2024 godz. 16.00 

Posiedzenie odbyło się w dniu 23.10.2024 r. o godz. 16:00 w Urzędzie Miasta Żagań 

W posiedzeniu udział brali: 

Krzysztof Sieńko - Przewodniczący Komisji 
Adriana Kowal - Zastępca Przewodniczącego 
Krzysztof Dulski - członek Komisji 
Katarzyna Kazarnowicz - członek Komisji 
Małgorzata Klorek - członek Komisji 
Sebastian Kulesza - członek Komisji 
Tomasz Szewczyk - członek Komisji 

Goście: 
Zastępca Burmistrza - Barbara Starczewska, 
Teresa Łapczyńska - Skarbnik Miasta Żagań, 
Przewodnicząca Rady Miasta Żagań - Katarzyna Kara 

Porządek obrad: 
1. Informacja na temat stypendiów dzieci i młodzieży. 
2. Informacja na temat realizacji zadań oświatowych za rok 2023/2024 oraz stanu technicznego 
placówek oświatowo-wychowawczych i obiektów przedszkolnych. 
3. Informacja na temat żagańskich szkół (analiza zatrudnienia, przygotowanie gabinetów 
lekcyjnych). 
4. Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miasta. 
5. Sprawy bieżące, wnioski. 
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Oświaty i Kultury Krzysztof Sieńko, przywitał 
wszystkie osoby uczestniczące w spotkaniu oraz przedstawił plan posiedzenia. 

Ad. 1 Informacja na temat stypendiów dzieci i młodzieży. 
Radna Małgorzata Klorek zapytała o nagrody sportowe w wysokości 1 OOO zł lub 2000 zł oraz 
o Maję Ż, która zajęła w tańcu I miejsce w Europie i na świecie. Przewodniczący Komisji 
Oświaty i Kultury Krzysztof Sieńko wyjaśnił, że są to stypendia dla siatkarzy klubowych za 
wyniki sportowe, na podstawie porozumienia między Urzędem Miasta a Klubem WKS 
Sobieski. 
Zastępca Burmistrza Barbara Starczewska wyjaśniła, że w tym roku nie było stypendiów 
sportowych dla uczniów szkół podstawowych z powodu braku wyników, były tylko stypendia 
naukowe i specjalne. Wysokość stypendiów zależała od poziomu osiągnięć, inna była w 
przypadku laureatów, a inna dla finalistów konkursów. 
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Radny Sebastian Kulesza zapytał dlaczego nie przyznano stypendiów sportowych i co ze 
stypendiami, które nie mieściły się w ramach uchwały, jak np. za pływanie, taniec oraz jaka 
była przeznaczona kwota. Wyjaśniono, że w przypadku stypendiów sportowych nie było 
wystarczających osiągnięć, w pozostałych dziedzinach otrzymano stypendia specjalne. 
Radna Małgorzata Klorek poprosiła w imieniu klubów, aby podczas otrzymywania przez 
dziecko nagrody wymieniano również nazwę klubu oraz zasugerowała, aby rozdanie 
stypendiów odbywało się w późniejszych godzinach. 

Ad. 2 Informacja na temat realizacji zadań oświatowych za rok 2023/2024 oraz stanu 
technicznego placówek oświatowo-wychowawczych i obiektów przedszkolnych. 
Radny Sebastian Kulesza zapytał o remonty w szkołach. Zastępca Burmistrza podkreśliła, że 
jest bardzo dużo dzieci potrzebujących terapii, dlatego w każdej szkole powinny być dobrze 
wyposażone gabinety terapeutyczne. Przewodniczący Komisji Krzysztof Sieńko 
zaproponował, aby przyjrzeć się kuchni w PSP nr 5 oraz PSP nr 7,jakich remontów wymagają. 

Ad. 3 Informacja na temat żagańskich szkól (analiza zatrudnienia, przygotowanie 
gabinetów lekcyjnych). 
Radny Sebastian Kulesza zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej Rady Katarzyny Kary, aby 
informacje Burmistrza z działalności między sesjami umieszczano wcześniej na stronie eSesji. 

Ad. 4 Opiniowanie projektów uchwal na sesję Rady Miasta Żagań. 
a) zmieniająca uchwałę budżetową na 2024 rok Gminy Żagań o statusie miejskim. 
Skarbnik Miasta powiedziała o wprowadzeniu do porządku obrad autopoprawek do 
powyższego projektu uchwały, ze względu na wpływające środki na świadczenia dla osób, 
które były dotknięte powodzią, co będzie skutkowało wymianą załącznika wydatkowego i 
dochodowego. Ponadto Skarbnik Miasta poinformowała o propozycji wprowadzenia do 
uchwały budżetowej środków przeznaczonych na opracowanie projektu technicznego 
przebudowy placu Słowiańskiego, ul. Warszawskiej i ul. Rynek, gdyż miasto ma zamiar 
ubiegać się o dofinansowanie w ramach polsko-szwajcarskiego programu rozwoju miast, 
poprzez zwiększenie zieleni w rejonie w/w ulic. Sprawa jest pilna, gdyż do końca roku musi 
być opracowana dokumentacja. 
Radny Sebastian Kulesza zapytał o kwotę 640.923,00 zł. Skarbnik Miasta wyjaśniła, że dotyczy 
ona zapłaty zobowiązań na rzecz wykonawcy prac w ramach projektu p.n. ,,Zachowanie i 
zwiększenie dostępności do zasobów dziedzictwa kulturowego Pałacu Książęcego i elementów 
Zespołu Parkowo-Pałacowego w Żaganiu". 
Radny Krzysztof Dulski zapytał się o fontanny, a dokładnie o kamień Wilhelminy, gdzie się on 
obecnie znajduje. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie - 6 za 

b) zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żagań o statusie miejskim na lata 2024 
- 2038. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie - 6 za 

c) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2024 roku. 
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Odnosząc się do wydatków, które nie wygasają z upływem 2024 roku Skarbnik Miasta 
wyjaśniła, że będą one dotyczyły opracowania dokumentacji projektowej przebudowy ul. 
Skarbowej w Żaganiu, opracowania PT budowy ul. Porzeczkowej oraz opracowania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przy ulicy Węglowej w Żaganiu. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie - 6 za 

d) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
Skarbnik Miasta wyjaśniła, że zaproponowano zwiększenie podatku w wysokości 4, 1 % w 
stosunku do stawek obowiązujących na terenie miasta Żagań w latach 2023-2024, zgodnie ze 
wskaźnikiem inflacji. 
Radna Małgorzata Klorek zapytała o kwotę dochodu z podatku oraz podkreśliła, że ostatnie 
podwyżki w poprzedniej kadencji były podjęte pod warunkiem nie podnoszenia ich w przeciągu 
kolejnych 2-3 lat, podobnie jak obecny Burmistrz Miasta, który obiecał w czasie wyborów brak 
jakichkolwiek podwyżek. Radna prosiła, aby podejmując uchwałę brać pod uwagę 
mieszkańców, gdyż jest przeciwna podnoszeniu podatku od nieruchomości. 
Do tematu odniósł się także radny Tomasz Szewczyk, radna Katarzyna Kazarnowicz oraz 
Przewodniczący Komisji Krzysztof Sieńko. 
Skarbnik Miasta wyjaśniła, że dochody z podatku będą rzędu 500 tys. 
za - 4 , przeciw - O , wstrzymał się - 2 , nieobecni - O 

e) uchylająca uchwałę w sprawie niedochodzenia rekompensaty za koszty odzyskiwania 
należności, o której mowa w art. 1 O ust. 1 pkt 1 ustawy z dnia 8 marca 2013 r. o 
przeciwdziałaniu nadmiernym opóźnieniom w transakcjach handlowych. 
Skarbnik Miasta wyjaśniła, iż uchylenie uchwały spowodowane jest wyrokiem i jego 
interpretacjami, dlatego uznano, że jednostki samorządu terytorialnego nie są uprawnione do 
pobierania opłaty za opóźnienia w transakcjach handlowych. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie - 5 za 

f) w sprawie uchylenia Uchwały nr VI/54/2024 Rady Miasta Żagań z dnia 26 września 2024r. 
sprawie przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu osiedla Kolonia Laski w Żaganiu oraz przystąpienia do opracowania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przy ulicy Węglowej w Żaganiu. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie - 5 za 

g) w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Żagań o statusie 
miejskim. 
za - 3 , przeciw - O , wstrzymał się - 2 , nieobecni - O 

h) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy gruntu. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie - 5 za 

i) w sprawie odstąpienia od zbycia w drodze przetargu nieruchomości. 
Projekt uchwały został przyjęty do wiadomości. 
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j) w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości przez Gminę Żaga11 o statusie 
miejskim. 
Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie - Jednogłośnie - 5 za 

Ad. 5 Wolne wnioski i informacje. 
Skarbnik Miasta poinformowała o zamiarze wprowadzenia na sesję projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie dotacji ze środków finansowych pozostających w 
dyspozycji Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej 
Górze. 

Posiedzenie zakończyło się o godz. 17 :20 

Przewodniczący KOiK 
Krzysztof Sieńko 

Przygoto 
Kl 

Beata Dumin 
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